
601 121io 73: Meddelelser fra formanden. 602 

[Formanden.] 
3)Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
boligsparekontrakter. (Ophævelse af ad- 
gangen til at oprette boligsparekon- 
trakter). 

4)Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af selskabs- 
skatteloven, lov om særlig indkomst- 
skat m.v. og lov om beskatning ved 
sammenslutning af aktieselskaber m.v. 
(Ændring af beskatningsprocenterne 
m.v.). 

5)Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring af ligningslo- 
ven. 

Angående folketingets arbejde de følgende 
dage i den pågældende uge henviste for- 
manden til den omdelte ugeplan. 

Mødet hævet kl. 12.40. 

13. møde.  

Tirsdag den 16. oktober kl. 13.30. 

Formanden: I skrivelse af 10. d.m. anmo- 
der økonomiministeren om, at der af folke- 
tinget må blive foretaget nyvalg af et med- 
lem til at indtræde i repræsentantskabet for 
Danmarks Nationalbank for den resterende 
del af den nuværende funktionsperiode ind- 
til den 31. marts 1976, efter at medlem af 
folketinget Orla. Møller er udnævnt til for- 
svarsminister. 

Fra medlem af folketinget Lis Møller har 
jeg modtaget meddelelse om, at hun som 
følge af deltagelse i De Forenede Nationers 
generalforsamling ikke vil kunne give møde 
i tinget i mindst 7 dage, hvorfor hun anmo- 
der om orlov på grund af midlertidig udsen- 

delse i offentligt hverv fra og med den 4. 
november samt om, at stedfortræderen må 
blive indkaldt. 

De af folketinget valgte statsrevisorer har 
afgivet beretning om sagen vedrørende den 
såkaldte 홢Fristad Christiania". Eksemplarer 
er omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om ind- 
fødsrets meddelelse. 

(Lovforslaget (nr. 23) findes i tillæg A. sp. 
385, fremsættelsen i tidenden sp. 325). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
henvises til indfødsretsudvalget. Hvis ingen 
gør indsigelse mod dette forslag, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er ved- 
taget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om stats- 홢 
garanti for obligationslån optaget af Færøer- 
nes Realkreditinstitut. 

(Lovforslaget (nr. 15) findes i tillæg A. sp. 
453, fremsættelsen i tidenden sp. 322). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Johan Nielsen: I den første halvdel af 
1950erne var det færøske erhvervsliv i en 
elendig forfatning. Vi havde mistet de fleste 
skibe under anden verdenskrig, og de, som 
vi havde tilbage, var håbløst forældede. Det 
stod alle klart, at skulle man kunne leve på 
Færøerne, var det nødvendigt at forny fi- 
skerflåden. Derfor besluttede man at op- 
rette et realkreditinstitut til fornyelse af den 
færøske fiskerflåde, og loven herom blev 
vedtaget den 1. marts 1955. 

Denne lov viste sig at have en meget gun- 
stig virkning, og der blev foranstaltet for- 


